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JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE DNE  30.6.2010 
 
Program jednání: 
Zpráva o činnosti rady obce, Prodej části pozemku parc.č. 885/1, Smlouvy o smlouvách 
budoucích o zřízení věcného břemene, Stanovení počtu zastupitelů v příštím volebním 
období, Změna č.3 ÚPD Otice – veřejná vyhláška, Přijetí neúčelové dotace, Rozpočtové 
opatření č.1/2010, Plánovací smlouva. 
K jednotlivým bodům programu:  
- Starosta informoval přítomné o činnosti rady obce za uplynulé období. 
- Tento bod se projednával již na minulém jednání, kdy nebyl schválen prodej za cenu 150,-
Kč/m2. Zájemce zaslal novou nabídku a zastupitelstvo odsouhlasilo cenu 800,- Kč/m2. 
- Zastupitelé projednali smlouvy o smlouvách budoucích o zřízení věcného břemene. Starosta, 
pro přítomné občany, osvětlil všechny smlouvy.  
- Zastupitelstvo obce stanovuje počet zastupitelů pro každé volební období. Pan Plánovský 
vznesl dotaz na minimální a maximální počet zastupitelů. Odpověděl starosta, minimální 
počet je 7 a maximální je 15. Počet zastupitelů zůstane v novém volebním období stejný jako 
doposavad, to je 15 členů zastupitelstva. 
- Obec vydává formou opatření obecné povahy Změnu č.3 územního plánu obce Otice. Tato 
změna se týká změny trasy obchvatu Opavy. Veřejné projednávání se uskutečnilo dne 
31.5.2010 – bez účasti. 
- Rada kraje na svém jednání 16.6.2010 schválila naší obci přidělení neúčelové dotace 
45.000,-Kč, určené k financování prvotních nákladů a nezbytných opatření v rámci přijatého 
krizového stavu při povodních.  
- Informace o rozpočtovém opatření podal ing.Volovský. Rozpočtové opatření upravuje 
rozpočet obce podle skutečných příjmů a výdajů. 
- Plánovací smlouva řeší úpravu stávající polní cesty. Úprava bude provedena v návaznosti na 
plánovanou výstavbu bioplynové stanice v Uhlířově a na náklady ZP Otice, a.s..  
V různém zaznělo: 
Starosta podal informace: 
- o chystaných kulturních akcích v areálu ,,Kuželny‘‘, 
- o částečném vyrovnání se správcem konkurzní podstaty úpadce ,,PARS-OPAVA s.r.o.‘‘ a    
  Union banky 
- o vystavení pasportu stavby ,,stáčírny olejů a nádrží na topný olej‘‘ a o zamýšleném prodeji  
tohoto zařízení 

- o proběhlém soudním jednání na Krajském soudu v Bratislavě 
p.  Plánovský – dotaz na obecní pozemek – umístění staveb p.Jedličky a ořezání živého plotu 
u školky. Odpověď starosty – stavby jsou postaveny v rozporu se stavebním povolením – 
bude žádáno jejich odstranění, živý plot u školky bude na podzim pokácen a vysázen nově. 
p.Smoleňová – dotaz na údržbu polní cesty ke školnímu statku. Odpověď starosty – bude 
prověřeno kdo má cestu udržovat. 
p.Šula – oprava vstupních dveří na ,,Kuželně‘‘. Odpověď starosty – oprava vstupních dveří 
nebyla realizována z důvodu úspory finančních prostředků. 
p.Janáček – dotaz na poškozenou lávku pro pěší u mostu. Odpověď starosty – vlivem 
přerušených prací na úpravě koryta řeky, deštivého počasí a velké vody došlo k narušení 
základů lávky pro pěší, oprava byla provedena. 
- Závěrečným bodem bylo schválení Usnesení z jednání zastupitelstva obce. 
 
 
 

 



JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE DNE 23.9.2010 
 

Program jednání: 
Zastupitelstvo obce se sešlo na svém posledním jednání v tomto volebním období. 
Zpráva o činnosti rady obce, Schválení podání žádosti o dotaci na ZŠ Otice, Smlouva o 
smlouvě budoucí ČEZ Distribuce, a.s., Smlouva o smlouvě budoucí SMP Net, s.r.o., Návrh 
zadání ÚPD Otice změna č.4, Nové směrnice k účtování s obecním majetkem, Smlouva o 
věcném břemeni, Úprava dopravního značení na místních komunikacích, Výsledek dílčí 
kontroly hospodaření obce, Darovací smlouva, dohoda o zbudování IS. 
K jednotlivým bodům programu:  
- Starosta informoval přítomné o činnosti rady obce za uplynulé období. 
- Bylo nutné schválit novou žádost o dotaci na nástavbu, přístavbu a rekonstrukci školy 
v Oticích. Cena stavby se snížila pod 10 mil. korun, dojde k navýšení spoluúčasti obce na 
15%, odevzdání projektu proběhlo 8.10.2010, předběžné datum oznámení výsledku o 
přidělení nebo nepřidělení dotace je červen 2011. V případě získání dotace bude stavba 
zahájena v dubnu 2012 a skončena v únoru 2013. 
- Smlouva řeší umístění vedení NN přes obecní pozemek na ul.Na Kopci k novostavbě paní 
Svobodové. 
- Smlouva je sepsána z důvodu přeložky STL řádu plynu v uličce U lávky a jeho uložení 
v obecních pozemcích. 
- Změna č.4 se týká obchvatu Otic. Proběhlo jednání  uskutečněné dne 2.9.2010, kde se 
zástupci odpovědných institucí vyjadřovali k předložené dokumentaci obchvatu Otic. Stále 
trvá požadavek odboru dopravy krajského úřadu a SŽDC na zrušení železničního přejezdu na 
komunikaci III/44346 Otice-Rybníčky, ke kterému by došlo až po zbudování obchvatu Otic. 
Ing.Bílovský vznesl dotaz na výstavbu zastávky vlaku po zaslepení uvedené komunikace. 
Odpověď starosty – lepším řešením bude výstavba točny a zastávky pro MHD, projekt je 
zpracován.  
- Vzhledem k novým účetním předpisům, bylo nutno upravit staré směrnice o účtování. 
Směrnice byly zpracovány dle vzorů z ministerstva financí.  
- Tato smlouva navazuje na schválenou Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene mezi firmou Kurka – Ekozdroje a obcí Otice, na vedení VN z fotovoltaické 
elektrárny do přenosové soustavy. 
- Starosta předložil zastupitelům projekt s názvem:,,Optimalizace provozu a dopravního 
značení na místních komunikacích v obci Otice‘‘. Projekt byl zpracován na základě 
předchozích jednání zastupitelstva. Projekt spočívá v zavedení jednosměrného provozu na 
ul.Družstevní, Zahradní, Holčovická a usměrnění parkování vozidel vždy jen na jedné straně 
ulice. Cyklisté budou moci jezdit v obou směrech. Parkování bude povoleno částečně na 
chodníku, vždy ve směru jízdy. Současně budou tyto ulice převedeny do režimu obytných zón 
a tím dojde k snížení povolené rychlosti. Zastupitelstvo si od projektu slibuje zlepšení 
dopravní obslužnosti a zvýšení bezpečnosti chodců, cyklistů i motoristů na místních 
komunikacích. Z následné diskuse vyplynul požadavek na oslovení občanů žijících na ulicích, 
jichž se úprava značení dotýká nejvíce.  
- Kontrola proběhla dne 2.9.2010 a bylo kontrolováno hospodaření obce k 31.8.2010. Byly 
zjištěny tři drobné nedostatky, které byly následně odstraněny. 
 - Darovací smlouva se týká pozemku, který bude využit na výstavbu chodníku a komunikace 
v nově chystaném stavebním obvodu. Dohoda navazuje na darovací smlouvu a obec se v ní 
zavazuje vybudovat IS na hranici pozemků občanům, kteří darovali obci své pozemky.  
V různém zaznělo: 



- Starosta zastupitelům předložil kupní smlouvu na IS mezi firmou PSDE-Bydlení Otice s.r.o. 
a obcí Otice. Tato smlouva řeší převod nově zbudovaných sítí v ulici Za tratí do majetku 
obce. 
- Zastupitelé obdrželi Usnesení č.24 z valné hromady DSO Hvozdnice a zápis z kontroly 
revizní komise DSO Hvozdnice.  
Starosta oznámil zastupitelům, že obci byla schválená dotace na nákup plovoucího čerpadla 
pro JSDH Otice. 
p. Poštulka – dotaz na posun dopravních značek označujících začátek a konec obce, označení 
vedlejší komunikace K hrázi, ořez větví zakrývající dopravní značku na ul.Hlavní.  
Odpověděl starosta – posun značek a označení vedlejší komunikace bude domluveno se SÚS 
Opava, ořez větví provedou pracovníci OÚ. 
p. Poštulka – seznámil zastupitele se zápisem kontrolního výboru z provedené kontroly ze dne 
16.8.2010. 
ing. Bílovský – dotaz na vývoj kauzy v Bratislavě, regulace Hvozdnice, poděkoval za nové 
webové stránky obce. 
Odpověděl starosta – další soudní jednání mělo proběhnout 27.9.2010 ale z důvodů omluvy 
svědků bude přeloženo, termín ještě není znám, regulace Hvozdnice probíhá podle plánu. 
- Závěrečným bodem bylo schválení Usnesení z jednání zastupitelstva obce. 
 

 
 

PRO ZÁJEMCE O PŘIDĚLENÍ VE ŘEJNÉ FINANČNÍ PODPORY V ROCE 2011 
 

Rada obce Otice přijala zásady pro přidělování veřejné finanční podpory (dotaci na činnost). 
Rada obce Otice tímto vyzývá všechny sportovní  a zájmové organizace, spolky, sdružení 
občanů a jednotlivce, kteří chtějí v roce 2011 získat od Obce Otice dotaci na svou činnost, aby 
do dne 30.11.2010 podali na Obecní úřad Otice svou žádost  dle přijatých zásad – viz. úřední 
deska OÚ Otice a internetová stránka OÚ (www.otice.cz). Po shromáždění žádostí bude 
proveden výběr a schválení konkrétních dotací. O přidělení dotace budou žadatelé uvědomění. 
  

 
STOČNÉ 

 
Žádáme občany, kteří doposud neuhradili stočné za rok 2010, aby tak učinili do konce října 
2010. Do kanceláře s sebou doneste horní část faktury za vodné (je na ní uvedená spotřeba 
vody za jednotlivá čtvrtletí). Cena stočného v roce 2010 je 20,-Kč/m³ odebrané vody.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 



 



NEBEZPEČNÝ ODPAD 
 
V úterý 26.10.2010 bude na odstavné ploše ul. K Rybníčkům probíhat sběr nebezpečných 
odpadů v době od 15.00 do 17.00 hodin. 
 

S T A T I S T I K A   D A T   O B Y V A T E L   ke dni: 23.09.2010 
 

  Celkem Průměrný věk   Dat.nar.nejstarš. Dat.nar.nejmladš. 
Osoby 1349 38,93 28.11.1917 10.08.2010 
Muži 661 36,99 24.11.1923 10.08.2010 
Ženy 687 40,80 28.11.1917 28.12.2009 
Děti do 15 let 214 6,36 30.10.1995 10.08.2010 
Děti  do 18 let 255 7,94 17.12.1992 10.08.2010 
Starší 60 let 279 69,44 28.11.1917 09.09.1950 
Možní voliči 1085 46,26 28.11.1917 23.09.1992 

 
ČINNOST KULTURNÍ KOMISE V ROCE 2010 

 
Hlavní činnosti kulturní komise v roce 2010  je gratulace občanům k významným životním 
jubileím. Prostřednictvím kulturní komise blahopřeje občanům k významným jubileím 
starosta obce společně se zastupitelstvem obce. 
Dne 15.1.2010 kulturní komise ve spolupráci s obecním úřadem pořádala v pořadí druhý 
„Obecní ples“. Velký aplaus sklidilo vystoupení místních „Poupat“ v podání kulturní komise. 
Dne 9.5.2010 proběhlo v zasedací místnosti obecního úřadu  vítání nových občánků obce. 
Nové občanky přivítal starosta obce p. Jan Lihotzký. Program pro přítomné maminky a 
tatínky připravili žáci místní základní školy pod vedením paní učitelky Novákové. Přivítáni 
byli občánci : Michal Vilč, Marek Vajda, Matyáš Pavelek, Jan Tůma a Tomáš Havel. 
Další akcí měl být Dětský den, ten byl však z důvodu povodní zrušen. 
   

NĚCO MÁLO K HISTORII OTIC 
 

motto: "Všichni na jednom jevišti velikého světa stojíme, a cokoliv se tu koná, všech se týče." 
Jan Ámos Komenský 
Listujeme-li otickými kronikami nemůžeme přehlédnout otázku významných lidí 
pocházejících z naší obce. Zajímavější však vždy jest, pokud se k této otázce vyjádří někdo 
nestranný, který nemá zjevný důvod Otice protěžovat. Proto je velice cenný soubor krátkých 
medailónků od dr. Josefa Gebauera, zveřejněný o letním slunovratu v roce 2006 na stránkách 
www.opava-city.cz Osobnosti jsou rozděleny do 16 skupin. Otice jsou díky svým rodákům 
nepřehlédnutelné zejména mezi lékaři.  
Nejstarším a zároveň nejvýznačnějším je Václav Lavín z Ottenfeldu. Za jeho rodiště byla 
považována Opava, avšak jeho šlechtický přídomek naznačuje, že se narodil před rokem 1550 
v Oticích. Medicínu vystudoval na evangelické univerzitě ve Wittenberku, po jejímž 
absolvování pracoval jako vychovatel, učitel a lékař v rodině známé bratrské šlechty pánů 
Smiřických ze Smiřic v Náchodě, na jejichž přímluvu získal 17. února 1578 šlechtický erb s 
predikátem "z Ottenfeldu", což bylo velké vyznamenání a doporučení do významné šlechtické 
rodiny pánů ze Žerotína. Stal se osobním lékařem a vychovatelem nejvýznamnějšího z jejích 
příslušníků, Karla staršího ze Žerotína (* 15. září 1564 Brandýs nad Orlicí; + 9. října 1636 
Přerov), který vynikal nad své vrstevníky vzděláním, politickým rozhledem i zásadovými 
životními postoji a byl rozhodným členem, ba ochráncem Jednoty bratrské na Moravě. Václav 
Lavín se mu stal průvodcem na jeho cestách za vzděláním po evropských univerzitách. V roce 



1588 se oženil a usadil v Praze, kde potom působil jako praktický lékař. S Karlem starším ze 
Žerotína zůstal v přátelských stacích až do smrti v roce 1602. Za sebe mu pro lékařskou a 
vychovatelskou službu doporučil svého příbuzného Matěje Lavína řečeného Timinus. 
Významně ovlivnil i životní dráhu Amanda Amose Polana z Polansdorfu (* 12. prosince 1561 
Opava; 17. července 1610 Basilej), kterého přiměl na studiích k přestupu z luterské univerzity 
v Tubinkách na kalvínskou univerzitu v Basileji, a tak mu umožnil kariéru až k postu rektora. 
Za rodiště Matyáše Lavína z Ottenfeldu je dosud rovněž považována Opava (* kolem 1560), 
ale k Oticím se hlásil a šířil jejich věhlas. Na doporučení svého příbuzného MUDr. Václava 
Lavína z Ottenfeldu vystudoval na basilejské univerzitě medicínu. Jeho spolužákem na této 
univerzitě byl výše zmíněný Amand Amos Polan z Polansdorfu. Zastával funkci hofmistra 
Jana Diviše ze Žerotína (* 1575 + 1616), mladšího bratra Karla staršího ze Žerotína. Na 
Lavínovo doporučení se po dosažení doktorátu medicíny stal jeho nástupcem - osobním 
lékařem Karla staršího ze Žerotína. Později na přímluvu tohoto vlivného moravského 
šlechtice obdržel šlechtický predikát "z Ottenfeldu", čímž se stvrdilo příbuzenství s dr. 
Václavem Lavínem. Žerotín také roku 1606 zajistil Timínovi lékařskou službu u horlivého 
stoupence Jednoty bratrské Petra Voka z Rožmberka (* 1. října 1539 Český Krumlov; + 6. 
listopadu 1611 Třeboň). Po tragické bitvě na Bílé hoře svedené v neděli 8. listopadu 1620 
spolu s dalšími českými bratry pobýval Timín pod ochranou Karla staršího ze Žerotína na 
jeho panství v Brandýse nad Orlicí. Tam také byl 3. září 1624 svatebním svědkem Janu 
Ámosu Komenskému (* 28. března 1592 jihovýchodní Morava; + 15. listopadu 1670 
Amsterdam) při jeho druhém sňatku s Marií Dorotou, dcerou seniora Jednoty bratrské Jana 
Cyrila Špalka (* 1570 Třebíč + 30. května 1632 Lešno). Potom mizí stopy po jeho dalších 
životních osudech, zřejmě odešel jako exulant spolu s ostatními do zahraničí. 
Po třech stoletích se v Oticích 6. července 1884 narodil další význačný lékař - Jindřich 
Urbánek. Vyrůstal ve skromných poměrech chudé rodiny Tomáše Urbánka a jeho manželky 
Anny, rozené Kučové v naší obci. Po absolvování českého gymnázia v Opavě v roce 1905 
nastoupil studium medicíny na Karlo-Ferdinandově univerzitě v Praze, které úspěšně zakončil 
promocí 13. června 1911. Lékařskou praxi získal na pražských klinikách pod vedením 
profesorů MUDr. Josefa Thomayera (* 23. března 1853 Trhanov; + 18: října 1927 Praha) a 
MUDr. Karla Švehly (+ 1929). Od roku 1915 působil v Opavě jako praktický lékař a 
angažoval se i mimo svůj obor v Zemské správní komisi pro Slezsko. V roce 1918 nastoupil 
jako lékař ve Slezské zemské nemocnici a od května 1920 se stal primářem interního 
oddělení. Založil odbornou školu pro ošetřovatelky v Opavě ve spolupráci s Kongregací 
milosrdných sester III. řádu svatého Františka. Výuka na této škole byly zahájena v roce 1925 
a jejím prvním ředitelem se stal MUDr. Urbánek. Pro školské zázemí byla v letech 1928-30 
vybudována v bezprostřední blízkosti nemocnice nová budova (dnešní objekt kláštera). Dne 3. 
května 1926 se stal prvním českým ředitelem Slezské zemské nemocnice. Po skončení 2. 
světové války působil v letech 1945-48 jako docent interního lékařství na Karlově univerzitě v 
Praze. Jeho životní pouť končí 13. srpna 1964 ve Valašském Meziříčí. 
Nyní je zapotřebí upřít zraky k otické škole a bedlivě sledovat jejich nástupce, pro něž v 
obecních letopisech již máme vyhrazeny nepopsané listy. 
    

        Ing. Jan T. Bílovský 
 

ŠKOLNÍ LAVICE SE OP ĚT NAPLNILY …  
 
Jako každý rok, tak i letos se 1. září 2010 otevřely brány naší školy, do které nastoupilo 77 
žáků. Slavnostního zahájení se zúčastnil také starosta obce p. Jan Lihotzký a popřál všem 
pedagogům, rodičům a našim 16 prvňáčkům úspěšný a tvořivý nastávající školní rok. 



V letošním roce máme ve škole pět tříd a dvě oddělení školní družiny. Žáci během celého 
roku mohou v rámci mimoškolních aktivit navštěvovat kroužek počítačový, zdravotní a 
sportovní.  1. a 2. ročník bude své hudební a výtvarné nadání rozvíjet v rámci školní družiny. 
V minulém šk. roce jsme se setkali u dětí i rodičů s mimořádným zájmem o projekt pod 
názvem „Po stopách Robinsona Crusoa“. Pro letošní rok jsme v době prázdnin připravily 
nový projekt se zaměřením na etickou výchovu pod názvem „Cestovní kancelář aneb o etice“. 
Smyslem projektu je zařazení učiva dané třídy, prožitek z učiva, stmelení školy s veřejností, 
rozvoj fantazie a tvořivosti, ale hlavně etická výchova. 
A první kladný výsledek? Pohádka „O skřítkovi Oťáskovi“, který chrání Otice, se uskutečnila 
už 3. září na místní Sopce za účasti pedagogů, dětí a rodičů. Děti měly za úkol samy projít 
tmavým lesem, kde bydlí skřítci a víly chránící Otice, ale hlavně setkat se se skřítkem 
Oťáskem. Skřítek jim za slušný pozdrav a požádání dal odměnu – písmenko do šifry. Ze 
získaných písmenek pak děti společně vyluštily název projektu. Celá akce byla velmi zdařilá a 
děti se už těší, jak budou pokračovat dále. 
A jaké jiné akce máme v plánu v rámci celoročního projektu? 
Přivítáme nové občánky v Oticích i v Uhlířově, lampiónový průvod, adventní posezení, Den 
matek, Den dětí … 
Nadále budeme spolupracovat se ZŠ T. G. Masaryka v Opavě a zúčastníme se všech soutěží 
v rámci našeho okresu. 
Snad se nám vše, co si plánujeme, podaří. Spoléháme na dobrou spolupráci rodičů, obecního 
úřadu a všech přátel školy. 
 
        Kolektiv ZŠ Otice 
 

MATE ŘSKÁ ŠKOLA OTICE 
 
Mateřská škola byla v době letních prázdnin uzavřena 6 týdnů. Během těchto týdnů byla 
vyměněna okna ve třídě a v herně v 1. patře a byla zde také položena nová podlaha a nový 
koberec. Výměna oken byla provedena rovněž v přízemí, v šatně, umývárně, v chodbičce a ve 
výdejně stravy. Všechny místnosti, kde proběhla výměna oken, byly vymalovány. Provoz MŠ 
byl zahájen 23. srpna. 
Dětem nabízíme denně pestrý program. V nabídce máme také zájmové kroužky (gymnastiku, 
flétnu, plavání pro předškoláky). Ve spolupráci s rodiči chystáme tradiční akce (Drakiáda, 
lampiónový průvod, výtvarné soutěže…). Chceme zařadit loutková představení, pohádky a 
výlety. 
Začátek školního roku nám narušila havárie vody, která se stala v MŠ přes víkend 18. a 19. 
září. Havárie se stala v 1. patře a voda tak zasáhla nejenom umývárnu, šatnu a hernu nahoře, 
ale také místnosti v přízemí (šatna, umývárna, 
herna).Škoda je veliká! (Fotografie si můžete prohlédnout 
na stránkách Otic: www.otice.cz.). Opravy v MŠ Otice, 
které je nutno provést po vytopení heren, šaten 
a sociálního zařízení, budou prováděny až po řádném 
vysušení zdiva a podlah v uvedených 
místnostech.V pátek 1.10.2010 provedl p. Mucha měření 
vlhkosti v MŠ  a dle jeho sdělení, provedení oprav 
a položení nových podlah ještě není možné.  Další měření 
vlhkosti bude prováděno v pravidelných intervalech a po 
zjištění příznivého výsledku měření se přikročí k zahájení oprav.Ve školce se intenzivně topí, 
jsou zapojeny vysoušeče zdiva a v pravidelných intervalech se větrá. Vzhledem k vysoké 
vlhkosti venkovního vzduchu není možné vysoušení přírodní cestou. 



V současné době využíváme 
k provozu MŠ prostory 
Kulturního domu v Oticích. 
Děkujeme rodičům, kteří 
mají možnost a nechávají si 
své děti doma, za vstřícnost a 
pochopení. 
Všichni se těšíme na návrat 
do naší mateřské školy. 

 
        Kolektiv MŠ Otice 
 

SDH OTICE 
       

Zpráva velitele zásahové jednotky SDH Otice 

 
Zásahová jednotka vyjížděla za období od 1.5.2010 do 28.9.2010 celkem čtyřikrát. 
První zásah proběhl dne 16.5.2010. Byla vyhlášena technická pomoc, kdy se pod silou 
nárazového větru uvolnila plechová střecha na Kulturním domě v Oticích, kterou jsme toho 
dne ve večerních hodinách provizorně zabezpečili a druhý den střechu opravila odborná 
firma. 
S trochou nadsázky se dá říci, že už v té době vítr přivál velkou oblačnost nad střední Evropu, 
která způsobila vydatné a dlouhotrvající dešťové srážky. Tyto srážky již půda nebyla schopna 
vstřebávat a tak se začátkem června rychle začala plnit koryta řek. 
Dne 2.6.2010 v 8:34 hod. byl vyhlášen výjezd jednotky do firmy Vehovský s. r. o., kde 
stékající voda z polí vytvořila lagunu, která zaplavila celý areál výše uvedené firmy  a voda 
začala prosakovat přes zdi výrobní haly dovnitř. Hned na to následoval výjezd na Rybníčky, 
kde taky docházelo k zaplavování nemovitostí vodou z polí. 
Za pomoci lopat, písku a pytlů, které nám přivezl již v té době zalarmovaný Hasičský 
záchranný prapor z Hlučína, jsme začali stavět vodě hráze a hrozícímu dalšímu zaplavování 
ohrožených nemovitostí jsme se snažili zabránit.  
Nikdo z naší jednotky v tu dobu neměl ani ponětí, že zatím co jsme zachraňovali jeden 
majetek  tak v ohrožení byl jiný, větší a to celá obec Otice, protože za neuvěřitelně krátkou 

dobu řeka Hvozdnice stoupla tak, že začala 
ohrožovat majetek obyvatel. 
Nejkritičtější situace nebyla u řeky, ale na místě, 
kde to z nás nikdo nečekal. Když nám pan Kováč  
s panem Tobíkem, bydlící na ulici Holčovické, 
oznámili že mají domy pod vodou, tak jsme se 
na ně s vyděšeným výrazem podívali  a nevěřili 
odkud všude číhá nebezpečí. Než jsme dojeli na 
místo události, tak už čerpali vodu profesionální 
hasiči, dobrovolní hasiči z Komárovských 
Chaloupek a jeden cisternový vůz ze  
Zemědělského podniku Otice. Celou situaci jsme 
řešili hrázemi z pytlů s pískem a odčerpáváním 

vody od postižených domů. 
Avšak pro nás práce nekončila, hladina řeky se dramaticky zvedla a v 11 hod. dosáhla 3. 
stupně povodňové aktivity. Na pokyn starosty obce a velitele hasičů byla spuštěna výstražná 
siréna a provedeno upozornění v rozhlase „STAV OHROŽENÍ“. 



V tu ránu se jistě mnohým z nás prošel mráz po 
zádech a ne jednomu občanu se vrátili vzpomínky 
z roku 1997, kdy siréna s výstrahou naposledy 
oznamovala stav ohrožení. 
Celou situaci, mimo uklidňující se počasí, 
zachránili také občané, kteří neseděli doma a na 
výzvu v rozhlase přišli pomoci s lopatami v ruce 
plnit pytle s pískem. Naplnilo se 1300 pytlů. 
V nočních hodinách se naštěstí situace na 
Hvozdnici stabilizovala, ale pamětníci tvrdí, že 
v korytu bylo více vody, než v roce 1997, a před 
zaplavením Otic nás ochránily probíhající úpravy 
koryta.  
Jako třetí výjezd jsme měli technickou pomoc, kterou potřebovala naše mateřská škola, a to 
dne 19.9.2010 kdy v prostorách budovy prasklo vodovodní potrubí které vyplavilo školku. 
Čtvrtý výjezd byl 28.9.2010, kdy bezohledný řidič zanechal na hlavní komunikaci vysypanou 
stavební suť, která ohrožovala plynulý provoz po komunikaci. Na žádost starostlivých občanu 
byla i k této situaci vyslána zásahová jednotka. 
Závěrem mi dovolte abych veřejně poděkoval, jak členům zásahové jednotky, tak hlavně 
občanům, kteří bez rozmýšlení přispěchali na pomoc při plnění pytlů pískem a tím se stali 
nedílnou součástí pochvaly, kterou jsem obdržel pro jednotku na stanici HZS Opava za 
úspěšné zvládnutí povodňové situace. 
 

Jan Potepa, velitel ZJ SDH Otice 
 

Mladí hasiči 
 
Skončily prázdniny, začala škola a s tou i 
nová hasičská sezóna pro rok 2010 / 2011. 
Pro tuto sezónu jsme si vybrali Mladeckou 
ligu, která není tak časově náročná jako liga 
Opavská, kterou jsme absolvovali 
s mladými hasiči v uplynulých sezónách.  
Novou sezónu jsme odstartovali 3. září 
v Sosnové. V průběhu podzimních měsíců 
absolvujeme celkem šest dětských soutěží 
v požárním sportu. Tyto se konají vždy v 
pátek od 16.30 v různých okolních vesnicích 
např. Zlatníky, Březová u Stěbořic, 
Milostovice, Mikolajice a Staré Heřmínovy.  
Na podzimní sezónu jsme trošku pozměnili obsazení v družstvu, takže začínáme jako by od 
nuly. Tím pádem se v nové soutěži zatím oťukáváme a věříme, že do konce soutěže přijdou i 
nějaké úspěchy a my v průběžném hodnocení postoupíme výše.   
Tréninky mladých hasičů probíhají u hasičské zbrojnice každou středu od 15.30. Případní 
další hasičští adepti ( 7-11 let) se mohou kdykoliv přijít podívat, popřípadě vyzkoušet 
hasičskou techniku.  
 

 
 
 



Opavská liga v požárním sportu 
 

Soutěžní družstva otických hasičů v letošní sezóně absolvovala dlouhodobou hasičskou 
soutěž  „ Opavskou ligu v požárním sportu“. 
Jeden závod této soutěže organizujeme každoročně i v Oticích na Otické sopce. 
V kategorii mužů se uskutečnilo 14 soutěžních kol, a naše družstvo absolvovalo všechny, 
s celkovým ziskem 106bodů. V dlouhodobé části obsadili v konkurenci 24 zúčastněných, 
pěkné desáté místo. Na nejlepší výsledek našich jste se mohli podívat na soutěži v sousedním 
Uhlířově, kde jsme s časem 18,54 získali třetí místo. 
Výsledky z dlouhodobé části potvrdili naši muži i osmým místem ve finálové soutěži, dne 
26.9.2010 v Kravařích. 
V kategorii žen absolvovalo naše soutěžní družstvo všech dvanáct soutěží. Naše ženy získaly 
celkem   130 bodů a v dlouhodobé části obsadili v konkurenci 13 zúčastněných, moc pěkné 
čtvrté místo. Na nejlepší výsledky naších žen: třetí místa v Dolních Životicích a ve 
Štěpánkovicích a druhé místo v Malých Hošticích. 
Finálová soutěž žen se uskutečnila 25.9.2010 ve Svobodě. Soutěž probíhala dvoukolově. 
V prvním kole, ve finále Opavské ligy skončily naše ženy na pátém místě. V druhém kole, 
které bylo vypsáno jako soutěž o pohár Okresní odborné rady velitelů naše družstvo potvrdilo 
svou zlepšující se výkonnost a obsadilo nádherné druhé místo. 
Všem naším soutěžícím děkuji jménem celého sboru za reprezentaci a přeji v dalším ročníku 
hodně úspěchů. 
 
        Roman Janáček, starosta SDH 
 

SOKOLKY  

 



V Brně byly 4.-6.6. 2010 velké oslavy Sokola. Bylo pozváno mnoho cvičenců. Také my, 
děvčata z TJ Sokol Opava z Moravskoslezské župy, občanky Otic, Marie Kurková, Květa 
Volná, Draha Pravdová, Eva Beinhauerová a Lucie Migotová, jsme se této oslavy zúčastnily 
se skladbou Malá hezká chvilka cvičení s kužely. 
Druhou letošní nejvýznamnější  a největší akcí zahraničního sokolstva nesporně byly 
III.sokolské tělovýchovné slavnosti na Slovensku, které se konaly 24.-27.června v Trenčíně. 
Mezi 1400 cvičenci z České obce sokolské byly i naše občanky Otic,Marie Kurková, Květa 
Volná, Draha Pravdová, Eva Beinhauerová a Lucie Migotová, se skladbou Malá hezká 
chvilka cvičení s kužely. 
 

TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA OTICE 
 
Rozpis utkání - muži „A“ Podzim 2010 
Utkání Den Datum Čas Výsledek 
Štítina - OTICE So 21.08.2010 17:00 2:1 
OTICE - Stěbořice St 25.08.2010 17:30 3:0 
OTICE - Horní Benešov So 28.08.2010 17:00 1:3 
Olympia Bruntál - OTICE Ne 05.09.2010 15:00 3:1 
OTICE - Chuchelná So 11.09.2010 16:30 2:2 
Krásné Loučky - OTICE So 18.09.2010 16:30 5:0 
OTICE - Chomýž So 25.09.2010 16:30 2:1  
Zlatníky - OTICE Ne 03.10.2010 10:00   
OTICE - Jindřichov So 09.10.2010 15:30   
Úvalno - OTICE So 16.10.2010 15:30   
OTICE - Břidličná So 23.10.2010 15:00   
Chlebičov - OTICE Ne 31.10.2010 14:00   
Dolní Moravice - OTICE So 06.11.2010 13:30   

Rozpis utkání - muži „B" Podzim 2010 

Utkání Den Datum Čas Výsledek 
Skřipov - OTICE "B" So 21.08.2010 16:00 3:1 
OTICE "B" - Březová So 28.08.2010 14:30 8:1 
Chvalíkovice - OTICE "B" So 04.09.2010 17:00 0:2 
OTICE "B" - Nové Sedlice So 11.09.2010 14:00 4:3 
Komárov - OTICE "B" So 18.09.2010 14:00 2:1 
OTICE "B" - Brumovice So 25.09.2010 14:00 4:3  
OTICE "B" - Větřkovice Út 28.09.2010 16:30   
Pustá Polom "B" - OTICE "B" So 02.10.2010 16:00   
OTICE "B" - Holasovice So 09.10.2010 13:00   
Palhanec - OTICE "B" So 16.10.2010 15:30   
Vávrovice - OTICE "B" So 23.10.2010 15:00   
OTICE "B" - Hlavnice So 30.10.2010 11:30   
Budišov n/B "B" - OTICE "B" So 06.11.2010 13:30  

 
 


